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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Kultury Fizycznej, Sportu i Turystyki (nr 78)
28 maja 2013 r.
Komisja Kultury Fizycznej, Sportu i Turystyki, obradująca pod przewodnictwem 
posła Ireneusza Rasia (PO), przewodniczącego Komisji, rozpatrzyła: 

– wniosek o powołanie podkomisji stałej do spraw przygotowań Pol-
ski do organizacji Mistrzostw Świata w Siatkówce Plażowej w 2013 r., 
Mistrzostw Europy w Piłce Siatkowej Mężczyzn w 2013 r., Mistrzostw Świata 
w Piłce Siatkowej Mężczyzn w 2014 r., Mistrzostw Europy w Piłce Ręcznej 
w 2016 r.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Krzysztof Majer, Wioletta Więciorkowska  
– z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Szanowni państwo, za chwilę rozpoczynamy posiedzenie. Proszę nie wychodzić z sali. 
Otwieram posiedzenie Komisji Kultury Fizycznej, Sportu i Turystyki. Stwierdzam kwo-
rum. Witam wszystkie panie i panów posłów. Nie ma pań posłanek? Jest pani poseł. Pan 
minister Pacelt dość skutecznie zasłonił panią Małgosię. Na dzisiejszym posiedzeniu nie 
ma gości. 
Na prośbę zgłoszoną przez część państwa posłów przenieśliśmy rozpatrzenie tego 

punktu na dzisiejsze posiedzenie Komisji. Jest to rozpatrzenie wniosku o powołanie pod-
komisji stałej do spraw przygotowań Polski do organizacji Mistrzostw Świata w Siat-
kówce Plażowej w 2013 r., Mistrzostw Europy w Piłce Siatkowej Mężczyzn w 2013 r., 
Mistrzostw Świata w Piłce Siatkowej Mężczyzn w 2014 r., Mistrzostw Europy w Piłce 
Ręcznej w 2016 r. Czy są uwagi do porządku dziennego dzisiejszego posiedzenia? Nie spo-
dziewam się uwag, bo jest jeden punkt porządku dziennego. Nie słyszę uwag. W związku 
z tym stwierdzam, że porządek dzienny został przyjęty. 
Przechodzimy do powołania podkomisji. Szanowni państwo, bardzo proszę o zgłasza-

nie kandydatów do podkomisji. Proponuję, żeby ... 

Poseł Zbigniew Pacelt (PO):
Można mieć uwagi?

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Proszę bardzo.

Poseł Zbigniew Pacelt (PO): 
Panie przewodniczący, Wysoka Komisjo. Zastanawiam się, uznaliśmy potrzebę powoła-
nia podkomisji Euro 2012, bo było to przedsięwzięcie, można powiedzieć, ogólnonaro-
dowe z infrastrukturą, przede wszystkim stadionami i obiektami towarzyszącymi tej 
imprezie, wielkiemu przedsięwzięciu. Więc, taka podkomisja miała sens. Pytam, jaki jest 
sens i potrzeba powoływania podkomisji do tych imprez? Nie ma tutaj wielkiego zaan-
gażowania pieniędzy z budżetu państwa, tutaj są zaangażowane środki bardziej samych 
organizatorów, związków sportowych. Czy ma sens taka podkomisja? Jakie zadania mia-
łaby spełniać? Będą mistrzostwa Europy i świata w wioślarstwie, w zapasach i w innych 
dyscyplinach. Czy również będziemy powoływać podkomisje? Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Dziękuję bardzo. Poseł Jan Tomaszewski, bardzo proszę. 
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Poseł Jan Tomaszewski (PiS):
Panie przewodniczący, koleżanki i koledzy. Uważam, że taka podkomisja ma sens. Dla-
czego? Dlatego, że siatkówka i piłka ręczna są naszymi eksportowymi sportami. Tutaj 
musimy dosłownie wszyscy wykazać, że te imprezy w siatkówce i piłce ręcznej wypadły 
na poziomie takim, jaki reprezentują nasi zawodnicy czyli światowym. Dlatego uważam, 
że ta podkomisja ma sens. Chociażby jedno zadanie, które czeka posłów, żeby dopro-
wadzić mecz otwarcia mistrzostw świata i finał, czy półfinał na Stadionie Narodowym. 
To będzie duże przedsięwzięcie. Uważam, że powinniśmy wspólnie z prezesem Przed-
pełskim działać i „dmuchać w jedną trąbę”. Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Przypominam, że jakiś czas temu rozmawialiśmy na ten temat z prezydium. Doszliśmy 
w tej kwestii do porozumienia. Chodziło o to, żeby dopisać te wszystkie imprezy, żeby 
zrobić z tego pakiet. I ze względu na to, że dwie imprezy mają jednak charakter bardzo 
medialny,  to mogą one być dobrą promocją Polski. Uznaliśmy, że taki wniosek złoży 
prezydium Komisji. Złożyliśmy go i prezydium Sejmu wyraziło zgodę na powołanie pod-
komisji. W związku z tym uważam, że podkomisja powinna rozpocząć pracę. 
Mundial siatkarski jest tą imprezą najbardziej istotną, bo to jest jak gdyby największa 

impreza w tym wszystkim, jak mówił pan poseł Tomaszewski. Ale mistrzostwa świata, 
mistrzostwa Europy w piłce ręcznej mężczyzn również będą bardzo istotną imprezą dla 
nas w Polsce. Taką dyskusję już odbyliśmy. 
Czy są jeszcze jakieś uwagi? Nie słyszę. Bardzo proszę, pan poseł Rutnicki. 

Poseł Jakub Rutnicki (PO):
Dziękuję bardzo. Panie przewodniczący. Wysoka Komisjo. Myślę, że ta podkomisja będzie 
bardzo ważna z tego względu, że mundial, który będzie w przyszłym roku, to jest sto spo-
tkań. Jeżeli chodzi o ilość kibiców, to może być podobna jak podczas Euro 2012. 
Było też pytanie pana ministra Pacelta w sprawie infrastruktury. Jest jeszcze kilka 

ważnych przedsięwzięć, szczególnie,  jeśli chodzi o halę w Krakowie, która jest budo-
wana. Myślę, że warto będzie sprawdzać,  jaki  jest postęp tych prac,  jak przebiega ich 
realizacja. 
Mamy przykłady w przeszłości, na przykład mistrzostwa Europy w koszykówkę, które 

miały miejsce w Polsce. Myślę, że nie jest to do końca najlepszy przykład, w jaki sposób 
została zrealizowana tak poważna impreza w Polsce. Między innymi bardzo poważna 
inwestycja, jaką była hala ERGO, nie została zrealizowana na czas. Wtedy trzeba było 
przygotowywać sale rezerwowe. Myślę, że jest wiele kwestii, które należy rozwiązać. 
Trzeba też sprawdzać pod każdym względem, jak są one realizowane. 
Myślę, że jest potrzeba powołania tej podkomisji. Tym bardziej, że są aż trzy imprezy. 

Zaczynamy od mistrzostw świata w Starych Jabłonkach, potem mistrzostwa Europy 
i kończymy wielkim mundialem. Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Pan poseł Tadeusz Tomaszewski.

Poseł Tadeusz Tomaszewski (SLD):
Panie przewodniczący, szanowne panie i panowie posłowie. Wypowiedź pana posła Pacelta 
odbieram jako swego rodzaju refleksję dotyczącą powołania podkomisji. Natomiast w tej 
chwili jesteśmy w takim punkcie, który nazywa się rozpatrzenie wniosku o powołanie składu 
podkomisji. Ta debata miałaby sens wtedy, kiedy występowaliśmy do Marszałka Sejmu o jej 
powołanie. Natomiast w tej chwili zostałby nadszarpnięty prestiż naszej Komisji w oczach 
prezydium Sejmu. Dlatego, że w sumie wyszłoby, że nie wiemy, czego chcemy. Dlatego myślę, 
że warto przejść do meritum sprawy czyli powołania podkomisji. Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Dla porządku poddam pod głosowanie wolę powołania podkomisji. 
Kto jest za podjęciem decyzji o powołaniu podkomisji stałej? Dziękuję.
Kto jest przeciwny? Dziękuję.
Kto się wstrzymał? Dziękuję. 
Proszę o podanie wyniku.
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Sekretarz Komisji Krzysztof Majer:
Za 25 głosów, przeciw 0, wstrzymujących 1. 

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Przy jednym głosie wstrzymującym się stwierdzam, że podkomisja stała została powo-
łana. 
Bardzo proszę, wzorem podkomisji stałej do spraw turystyki w tej kadencji, propo-

nuję utrzymać piętnastoosobowy parytet. W wyliczeniach w blokach opozycja – koali-
cja wychodzi, że siedmiu posłów deleguje Klub Parlamentarny Platforma Obywatelska, 
czterech posłów Klub Parlamentarny Prawo i Sprawiedliwość, jeden poseł z Klubu Par-
lamentarnego Polskie Stronnictwo Ludowe, jeden z Klubu Poselskiego Ruch Palikota, 
jeden z Klubu Poselskiego Sojusz Lewicy Demokratycznej, jeden z Klub Parlamentar-
nego Solidarna Polska. Bardzo proszę o zgłoszenie przez ... Proszę bardzo.

Poseł Tadeusz Tomaszewski (SLD):
Panie przewodniczący, czy nie przesadzamy z wielkością tej podkomisji? 

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Chodzi o to, że jest za duża?

Poseł Tadeusz Tomaszewski (SLD):
Tak. Rozumiem, nie podważając jej sensu, ale to jest druga komisja, bez przesady. 

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Panie pośle, jaka jest propozycja?

Poseł Tadeusz Tomaszewski (SLD):
Proszę przygotować inny moduł, proporcjonalny. 

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Ten moduł musimy razem przygotować.

Poseł Tadeusz Tomaszewski (SLD):
No to dobrze, cztery, trzy i po jednym. Dla pracy podkomisji to i tak jest wystarczająco. 
Cztery, trzy i reszta po jednym. Siedem i trzy to jest dziesięć, o połowę mniejsza.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Panie pośle, jeżeli chodzi o zgłoszenia klubów parlamentarnych Platforma Obywatelska 
i Prawo i Sprawiedliwość to są to osoby, które chcą być w tej podkomisji. Rozumiem, 
że z pozostałych klubów jest po jednej osobie. W związku z tym nie blokowałbym możli-
wości zaangażowania się. Wiem, że to jest później kwestia kworum i pewnego działania 
... 

Poseł Tadeusz Tomaszewski (SLD):
Organizacji pracy, wyjazdów ... 

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Oczywiście, ale wiemy, że i tak w tych wyjazdach ...

Poseł Jan Tomaszewski (PiS):
A jaka była podkomisja do spraw EURO 2012? 

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Zwykle na te wyjazdy ... 

Poseł Tadeusz Tomaszewski (SLD):
Jakiej wielkości?

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Dokładnie taka sama. Było czternastu posłów, bo chyba inaczej układały się parytety. 

Poseł Tadeusz Tomaszewski (SLD):
I zajmowała się projektem cztero- czy pięcioletnim, inaczej. Zgłaszam formalny wniosek 
o zmniejszenie proponowanego składu tej podkomisji. 
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Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Bardzo proszę, pan poseł Jan Tomaszewski.

Poseł Jan Tomaszewski (PiS):
Panie przewodniczący, proszę przejść do przegłosowania: 7, 4, 1, 1, 1.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Rozumiem czyli mojej propozycji. Dobrze. To przegłosujmy mój konkretny wniosek, aby 
była piętnastoosobowa podkomisja z podziałem: 7, 4, 1, 1, 1. 
Kto jest za przyjęciem? Dziękuję.
Kto jest przeciw? Dziękuję. 
Kto się wstrzymał? Dziękuję. 

Sekretarz Komisji Krzysztof Majer:
Za 21, przeciw 1, wstrzymujących się 5.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
21 posłów było za, jeden przeciwny a pięciu wstrzymało się. Zdecydowana większość była 
za tym parytetem, jaki dzielimy. 
Bardzo proszę o zgłaszanie. Zapytam, czy cztery osoby zgłoszone przez Klub Parla-

mentarny Prawo i Sprawiedliwość, to Zbigniew Babalski. Czy pan poseł wyraża zgodę? 

Poseł Zbigniew Babalski (PiS):
Tak.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Jacek Falfus. Czy pan poseł wyraża zgodę?

Poseł Jacek Falfus (PiS):
Tak.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Poseł Jacek Osuch. Czy pan wyraża zgodę?

Poseł Jacek Osuch (PiS):
Tak.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
I Grzegorz Schreiber. Czy pan poseł wyraża zgodę?

Poseł Grzegorz Schreiber (PiS):
Tak.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Bardzo proszę Klub Parlamentarny Platforma Obywatelska. Pan poseł Rutnicki zgłasza. 
Bardzo proszę. 

Poseł Jakub Rutnicki (PO):
Z listy bardzo proszę.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Na liście  od pana Rutnickiego mam pana posła Andrzeja Biernata. Czy wyraża pan 
zgodę? 

Poseł Andrzej Biernat (PO):
Jasne, że tak.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Pan Leszek Blanik. Nie ma na sali pana Leszka Blanika, więc bardzo proszę o wytypo-
wanie innej osoby. Nie ma go, więc nie mogę uznać tego zgłoszenia.

Głos z sali:
Pan poseł Zieliński. 
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Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Pan poseł Maciej Zieliński czy wyraża zgodę? Czy pan poseł Jakub Rutnicki wyraża 
zgodę? 

Poseł Jakub Rutnicki (PO):
Wyrażam zgodę, ale panie przewodniczący taka sugestia, ponieważ za chwilę będziemy 
wyczytywać pana posła Papke. On tutaj będzie naprawdę lada chwila. Może zrobiliśmy 
kilka minut przerwy, aby pan poseł mógł się pojawić. 

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Chyba, że dotrze jak będę sprawdzał listę. Nie wstrzymujmy prac. Czy Małgorzata Niem-
czyk, która jest na liście, wyraża zgodę?

Poseł Małgorzata Niemczyk (PO):
Wyrażam zgodę.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Pana Leszka Blanika nie ma, którego wstępnie zgłosił Klub, pana Papke też nie ma. 
Został zgłoszony Tomasz Lenz.

Poseł Tomasz Lenz (PO):
Jestem.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Pan Tomasz Lenz wyraża zgodę. Klub Ruch Palikota proszę o zgłoszenie. 

Głos z sali:
Zgłaszam posła Artura Górczyńskiego.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Czy pan poseł Górczyński wyraża zgodę?

Poseł Artur Górczyński (RP):
Wyrażam zgodę.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Czy pan Paweł Papke wyraża zgodę?

Poseł Paweł Papke (PO):
Wyrażam.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Czy jest obecny przedstawiciel Klubu Parlamentarnego Polskie Stronnictwo Ludowe? 

Głos z sali:
Nie ma.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Z Sojuszu Lewicy Demokratycznej? Nie ma? 

Głos z sali:
Wyraził zgodę na piśmie. 

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Czy z Solidarnej Polski? 

Głos z sali:
Poseł Jan Ziobro. 

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Czy pan poseł wyraża zgodę? 

Poseł Jan Ziobro (SP):
Tak.
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Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Proszę państwa, nie mamy jednego zgłoszenia – pana posła Leszka Blanika. Nie ma go, 
więc w takim razie proponuję, aby to miejsce zajął pan Robert Wardzała. Czy pan poseł 
Robert Wardzała wyraża zgodę? 

Poseł Robert Wardzała (PO):
Wyrażam.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Dla Klubu Parlamentarnego PSL zostawiamy jeden vacat. Nie będziemy czekać, bo nie 
ma nikogo z tego klubu. 
W związku z tym poddaję pod głosowanie następujący skład podkomisji: posłowie 

Andrzej Biernat, Robert Wardzała, Małgorzata Niemczyk, Paweł Papke, Jakub Rutnicki, 
Maciej Zieliński, Tomasz Lenz, Zbigniew Babalski, Jacek Falfus, Jacek Osuch, Grzegorz 
Schreiber, Artur Górczyński, Bogusław Wontor, Jan Ziobro. 
Dla Klubu Parlamentarnego Polskie Stronnictwo Ludowe zostaje vacat do uzupeł-

nienia na kolejnym posiedzeniu Komisji. Jeśli KP PSL uzna potrzebę zgłoszenia swego 
kandydata, to uczyni to na następnym posiedzeniu Komisji. 
Kto jest za powołaniem takiego składu podkomisji do spraw przygotowań polskiej 

organizacji ważnych mistrzostw? Dziękuję.
Kto jest przeciw? Dziękuję. 
Kto się wstrzymał? Dziękuję. 

Sekretarz Komisji Krzysztof Majer:
Za 28, przeciw 0, wstrzymujących się 1.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Przy jednym głosie wstrzymującym się reszta posłów poparła listę posłów do podkomi-
sji. Dziękuję państwu za uwagę. Powołaliśmy podkomisję. Wszystkich posłów, którzy 
są członkami podkomisji zapraszam do stołu prezydialnego. Proszę się podpisać. Zapra-
szam do ukonstytuowania się podkomisji. 
Zamykam posiedzenie Komisji Kultury Fizycznej, Sportu i Turystyki.


